
Hier zijn enkele punten opgesomd die u zouden moeten helpen veel van de verwarrende ideeën te 

herkennen van een verwarrende kerk of een verwarrende spreker/voorganger: 

• Consensus is niet gelijk aan waarheid! Alleen omdat iemand een grote kerk heeft of erg 

beroemd/populair is, wil nog niet zeggen dat ze correct lesgeven. 

• Onderscheidingsvermogen met betrekking tot onderscheid van leren is geen mystiek proces 

waarbij je God om onderscheidingsvermogen vraagt en Hij op magische wijze ideeën in je 

geest laat vallen. We krijgen onderscheidingsvermogen door de Bijbel te bestuderen en te 

begrijpen wat er staat, door de leiding die de Heilige Geest geeft. 

• Onze ervaring is geen indicatie van de waarheid en onze gevoelens zijn niet te vertrouwen. 

• De waarheid komt uit Gods Woord: de Heilige Bijbel. 

• De Bijbel is geen startpunt dat alleen maar informatie over God bevat - het is het Woord van 

God zelf. Daarom wordt het ook de HEILIGE Bijbel genoemd. 

• Een "persoonlijke relatie met God" hebben is geen slecht concept, maar het kan een 

verwarrende uitdrukking zijn (en het komt ook niet voor in de Bijbel). Te vaak impliceert het 

dat we meer nodig hebben dan de Bijbel. Maar als we God tot ons willen horen spreken, 

lezen we gewoon Zijn Woord. Als je gefrustreerd bent door duizend verschillende experts 

die beweren het geheim te hebben om 'van God te horen', zou dit een grote opluchting 

moeten zijn. 

• De christelijke kerk, zoals begrepen door de oorspronkelijke protestantse hervormers, heeft 

christenen niet geleerd te verwachten dat God rechtstreeks tot hen spreekt in hun hart 

en/of geest om hun specifieke persoonlijke boodschappen te geven (de gaven van de Heilige 

Geest functioneren bijna allemaal ten dienste van de ander in de Kerk). Dit idee heeft voor 

grote verwarring gezorgd en vindt zijn oorsprong in het gnosticisme en enkele vroege 

kloosterordes, maar het wordt niet onderwezen in het Nieuwe Testament in de Bijbel. 

• De hele raad van Gods Woord wijst ons naar Jezus Christus; zowel het Nieuwe Testament als 

het Oude Testament.  

• Het Nieuwe Testament biedt de leer die het meest direct van toepassing is op mensen in de 

christelijke kerk. Als iemand een doctrine voor christenen construeert die exclusief 

oudtestamentisch gebruik vereist, leidt hij mensen op een nutteloos dwaalspoor. 

Voorbeelden: 'Joel's Army', 'New Order of the Latter Rain', 'Bridal Paradigm', 'Dominionism'. 

• De evangelieboodschap is een specifieke boodschap die uit de Bijbel komt; het is geen vage 

groep ideeën die verandert volgens de omringende cultuur. 

• De evangelieboodschap gaat over het sterven van Jezus Christus aan het kruis om 

verzoening te doen voor de zonden van gevallen mensen. Het gaat niet om 'onze dromen uit 

de dood opwekken', 'de wereld een betere plek maken', 'ons doel en onze bestemming 

vinden' of een miljoen andere door mensen gemaakte ideeën die goed klinken, stoelen 

vullen en boeken verkopen. 

• We zouden nooit moeten proberen om ons christelijk geloof en/of de Bijbel te valideren 

door het relevant te laten lijken of om aan onze specifieke behoeften te voldoen. God 

bepaalt wat onze werkelijke behoeften zijn, en alleen Hij bepaalt wat 'relevant' is. God heeft 

bepaald dat onze zonden vergeven moeten worden en dit staat boven alle aardse 

behoeften. 

• Jezus heeft mensen niet "voor zich gewonnen" door eerst aan hun fysieke behoeften te 

voldoen; hij genas mensen en deed bovennatuurlijke wonderen om te bewijzen dat Hij God 

was. 

• Jezus genas mensen niet om een voorbeeld te stellen dat we moeten volgen; Hij liet zien dat 

Hij de enige God in menselijk vlees was door wonderen te verrichten die nog nooit door een 



mens zijn nagebootst. Dit zou een grote opluchting moeten zijn als je gefrustreerd bent door 

je gebrek aan bovennatuurlijke wonderwerkende kracht die nooit overeenkomt met de 

verhalen van de "Super Apostelen" van vandaag (die nooit verifieerbaar bewijs leveren van 

hun beweringen). 

• Jezus was geen motiverende spreker of levensstijlcoach. Hij confronteerde vaak mensen en 

maakte vijanden (omdat Hij de Heilige God was!). 

• Jezus "praatte niet meer over geld dan welk ander onderwerp dan ook", maar mensen 

blijven die slogan toch herhalen (vooral slechte predikers die willen dat je ze meer geld 

geeft!). 

• De Farizeeën waren zelfingenomen en dachten dat ze niets van Jezus nodig hadden, dus hun 

probleem was niet het resultaat van te "bijbelgericht" zijn. Ze verwierpen de Messias die 

hun zonden zou hebben vergeven als ze om genade hadden gevraagd. De farizeeërs van 

vandaag zullen je alles vertellen over hun goede werken en zullen opscheppen over hun 

vermogen om de werken van Jezus na te bootsen. In sommige gevallen zullen de slechtste 

farizeeërs van vandaag beweren een zondeloos leven te leiden. 

• Farizeeën zijn liefhebbers van geld: Lukas 16: 13-14 “Geen knecht kan twee heren dienen; 

want of hij zal de een haten en de ander liefhebben, of hij zal zich aan de een houden en de 

ander verachten. Je kunt niet zowel God als geld dienen. Nu luisterden de Farizeeën, die 

geldzuchtig waren, naar al deze dingen en spotten met Hem.” 

• Doctrine is een woord dat simpelweg "onderwijzen" betekent en theologie bedrijven is 

slechts een woord dat "onderwijzen over God" betekent. Iedereen die verkondigt dat 

doctrine niet belangrijk is, maakt zich schuldig aan het doen van precies datgene waar ze 

beweren tegen te zijn: ze verkondigen iets, namelijk verkondigen dat doceren slecht is. Elk 

christelijk idee is een soort doctrine; sommige ideeën zijn gewoon gecamoufleerd achter 

emotionele taal en lagen van onbetwiste aannames, overtuigingen en halve waarheden. 

• De Heilige Geest eist niet dat je rare, onhandige en on-Bijbelse dingen doet om te bewijzen 

hoeveel geloof je hebt (of om veel kracht en autoriteit te krijgen). 

• De Heilige Geest staat niet op het punt je te straffen omdat je geen rare, ongemakkelijke of 

on-Bijbelse dingen hebt gedaan. Dat is in ieder geval niet wat de "godslastering van de 

Heilige Geest" is. 

• Het is oké om sceptisch te zijn als iemand zonder enige verificatie een bizar verhaal over 

bovennatuurlijke gebeurtenissen vertelt. Dat is ook niet wat de "godslastering van de Heilige 

Geest" is. 

• De Bijbel waarschuwt ons heel duidelijk voor een "wegvallen" van de eindtijd. Er wordt geen 

melding gemaakt van een grote opwekking in de eindtijd. 

• Het wegvallen van de eindtijd zal worden gekenmerkt door valse profeten die grote tekenen 

en wonderen doen. Mattheüs 24: 24-25: “Want valse christussen en valse profeten zullen 

opstaan en zullen grote tekenen en wonderen doen, om zo mogelijk zelfs de uitverkorenen 

te misleiden. Zie, ik heb het u van tevoren gezegd.” 

 

(NBV21) Timotheüs 2: 15-26 

Span je in om voor God te staan als iemand die betrouwbaar is. Zorg dat je je niet voor je werk hoeft 

te schamen en verkondig regelrecht de waarheid. Luister niet naar heilloos en hol gezwets, want dat 

voert steeds verder van God weg. Wat dwaalleraren vertellen woekert voort als een gezwel. Ook 

Hymeneüs en Filetus zijn van de waarheid afgedwaald door te beweren dat de opstanding al heeft 

plaatsgevonden. Daarmee ondermijnen ze het geloof van anderen. Maar het fundament dat God 



gelegd heeft, ligt onwrikbaar vast en draagt het opschrift: ‘De Heer weet wie Hem toebehoren’ en 

‘Laat ieder die de naam van de Heer noemt, onrecht uit de weg gaan’. In een groot huis zijn er niet 

alleen voorwerpen van goud en zilver, maar ook van hout en aardewerk. De eerste zijn voor 

bijzondere gelegenheden, de laatste voor dagelijks gebruik. Als iemand zich van alle kwaad gereinigd 

heeft, wordt hij een bijzonder en geheiligd voorwerp, dat zijn eigenaar vele diensten kan bewijzen 

en geschikt is voor elk goed doel. Mijd de begeerten van de jeugd, streef naar rechtvaardigheid, 

geloof, liefde en vrede met hen die de Heer met een zuiver hart aanroepen. Verwerp dwaze en 

onzinnige speculaties; je weet dat ze tot ruzie leiden. Een dienaar van de Heer moet geen ruzie 

maken, maar voor iedereen vriendelijk zijn; hij moet een goede leraar zijn en een verdraagzaam 

mens, en zijn tegenstanders zachtmoedig terechtwijzen. Dan brengt de Heer hen misschien tot 

inkeer, zodat zij de waarheid leren kennen en ontsnappen uit de valstrik van de duivel, die hen 

levend heeft gevangen en hen dwingt zijn wil te doen. 

 


